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Indul
a SZIN:

Légy
jelen!

T
íz helyszínen 200 
zenei programmal 
várja szerdától va-
sárnapig a fesztivá-

lozókat a Coca-Cola SZIN. 
A Partfürdőn zárja a nyarat 
a svéd pophercegnő, Zara 
Larsson és az EDM egyik leg-
befolyásosabb alakja, Armin 
van Buuren, valamint a ha-
zai sztárok közül Azahriah, 
Krúbi, Majka és Pogány In-
duló is.

Cikkünk az 5. oldalon

Tovább zöldül 
Szeged

Feltörik a betont, hogy növényeket 
ültessenek a helyére

K
özterületeket újít 
meg jelentős zöldí-
téssel, ismeretter-
jesztő kampányt 

indít, valamint a lakosságot 
és a vállalkozásokat is cse-
lekvésre ösztönzi az önkor-
mányzat a városi hőszigetha-
tás következményeinek mér-
séklése érdekében a Cool 
LIFE Szeged projektben. Er-
ről Nagy Sándor városfejlesz-
tési alpolgármester beszélt 
a sajtó munkatársainak a 

Károlyi utcában, az egyko-
ri Napsugár Bisztró előtti té-
ren. A helyszín nem volt vé-
letlen. Ezt a teret is meg-
újítják, feltörik a betont, és 
gyalogos átjárót hagyva nö-
vényeket ültetnek a terület-
re. A mintegy kétmillió eurós 
(800 millió forintos) költség-
vetésű, négyéves Cool LIFE 
Szeged projekt 60 százalé-
kát az Európai Unió, a többit 
a város állja.

Bővebben az 5. oldalon

Megújítják, bezöldítik az egykori Napsugár Bisztró előtti teret a Károlyi utcában a Cool 
LIFE Szeged projektben. Erről beszélt a sajtó munkatársainak Nagy Sándor városfejleszté-
si alpolgármester. Fotó: Iványi Aurél 

Gál Béla: Az összefogás a mai napig
Szeged egyik legfőbb értéke

– Amikor készültem az ünnepi beszédre, 
végiggondoltam, hogy majdnem hetven 
évem alatt milyen élményeim voltak au-
gusztus 20-szal kapcsolatban. Amikor pici 
gyerek voltam, és kezdett nyílni az elmém, 
tanítónő édesanyámmal természetes mó-
don mentünk a falu ünnepségére. Ott az 
idősebbektől hallottam, hogy ez az augusz-
tus 20., ez a nyár utolsó napja. Innentől 

kezdve jön a hűvös, reméljük, most is. 
Majd a gyerekek legnagyobb örömére vagy 
bánatára kezdődik az iskola is – kezd-
te augusztus 20-án ünnepi beszédét Gál 
Béla, Szeged város díszpolgára. Előtte a 
hagyományoknak megfelelően felvonták a 
díszünnepségen a nemzeti zászlót a város-
házánál.

Majd arról beszélt a szónok, hogy is-

kolásként már azt tanulta, hogy ez az al-
kotmány ünnepe. Aztán hívták még új ke-
nyér ünnepének is. Júliusban még látták a 
kombájnokat a falu utcáin, augusztusban 
már nem. – Nagymamám még sütött házi-
kenyeret a kemencében, de igazából már 
inkább a falusi boltban vártuk a városból 
érkező kenyeres autót. A kenyér nagyon 
fontos volt. A kenyér volt az élet. A közép-

iskolában és az egyetemen már az állam-
alapítás ünnepéről és akkoriban még I. 
Istvánról hallhattunk. Amikor a rendsze-
rünk változott, I. Istvánból Szent István ki-
rály lett, az ünnep jellege is megváltozott. 
Már az alkotmány ünnepéről nem beszél-
tek, visszatértünk az államalapításhoz és 
Szent István alakjához – mondta Gál Béla.

Folytatás a 3. oldalon

Gál Béla, Szeged város díszpolgára mondott ünnepi beszédet az államalapítás ünnepén 
a Széchenyi téren. 

Tízezreket vonzott az augusztus 20-i tűzijáték a Huszár Mátyás rakparton. Fotók: Iványi 
Aurél 
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Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot 
hirdet szociálisan hátrányos helyzetű háztartásoknak 

karácsonyi élelmiszercsomagokra
A támogatásban részesíthető azon szegedi bejelentett lakóhellyel vagy tartózkodási 
hellyel rendelkező személy, aki:

Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzatától 2023. vagy 2024. évben települési tá-
mogatásban vagy rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben (rendkívüli gyermekvé-
delmi támogatásban) részesült (a pályázat kapcsán települési támogatásnak tekinten-
dő a települési támogatásokról szóló 7/2016. (IV. 20.) önkormányzati rendelet alapján 
nyújtott lakhatási támogatás vagy lakásfenntartást segítő rezsi-hozzájárulás, gyógy-
szertámogatás, hátralékcsökkentési támogatás, átmeneti segély, temetési segély),

vagy
2023. vagy 2024. évben Szegeden személyes gondoskodást nyújtó szociális vagy 
gyermekjóléti alapellátás körébe tartozó étkeztetésben, házi segítségnyújtásban, csa-
ládsegítésben, gyermekjóléti szolgáltatásban vagy fogyatékosok nappali ellátásában 
részesül,

vagy
időskorúak és egészségkárosodottak támogatásában részesül, abban az esetben, ha 
a háztartásában az egy főre jutó havi nettó jövedelme nem haladja meg a 230 ezer 
Ft-ot.

A háztartás fogalommeghatározását a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
1993. évi III. törvény 4. §-a tartalmazza, azaz egy lakásban együtt lakó, ott bejelentett 
lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel rendelkező személyek közössége.

Egy háztartásból egy személy kaphat karácsonyi csomagot.

A benyújtás határideje és módja:

2024. szeptember 2. és 2024. szeptember 30. között.

A támogatást igénylő az űrlapon, vagy ügyfélkapus azonosítást követően elektronikus 
úton terjesztheti elő igényét.
Az űrlap online kitöltése és beküldése a https://elugy.hu/szeged weboldalon lehetséges.
Az űrlap Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzat honlapjáról (www.szegedvaros.hu) le-
tölthető, vagy személyesen az Iroda Ügyfélszolgálatán, továbbá a Polgármesteri Hivatal 
kirendeltségein beszerezhető.

A pályázati űrlapot postai úton az alábbi címre lehet benyújtani:

Szeged Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal
Humán Közszolgáltatási Iroda

6720 Szeged, Széchenyi tér 11.,
vagy

személyesen ügyfélfogadási időben a Humán Közszolgáltatási Iroda Ügyfélszolgálatán, 
továbbá a Polgármesteri Hivatal kirendeltségein.
A pályázatok befogadása és a csomagok odaítélése a rendelkezésre álló csomagok szá-
ma erejéig történik. A feltételeknek megfelelő pályázók közül a jogosultság megállapítása 
nem a benyújtás sorrendje, hanem a szociális rászorultság figyelembevételével történik. 
Ennek során különösen rászorultnak minősül a többgyermekes háztartás, vagy az a ház-
tartás, ahol tartósan beteg, illetve fogyatékos személy él, vagy az egyedülálló időskorú 
személy, vagy egyéb, méltánylást érdemlő okból krízishelyzetben lévő háztartás.

Nem támogatható az a személy, aki tartós bentlakásos intézmény lakója.

Az Iroda a nyertes pályázóknak értesítést küld, melyben tájékoztatást ad arról, hogy hol 
és mikor vehetik át a karácsonyi csomagot. Amennyiben a csomag nem kerül átvételre a 
megadott helyen és időpontban, és a pályázó akadályoztatottságát nem jelzi, a csomag 
más szociálisan rászorult személy részére kerül átadásra.

A csomag kiadása átvételi elismervény mellett történik. A nyertes pályázónak gondoskod-
nia kell a csomag elszállításáról.

A pályázati felhívás a Szegedi Tükör című önkormányzati hetilapban, továbbá a www.sze-
gedvaros.hu honlapon kerül megjelentetésre.

Tíz év alatt 27 stadion épült
600 milliárd forint közpénzből

A 
G7 összesítette, hogy 2014 óta 
hány futballstadion épült Ma-
gyarországon. Gyakorlatilag szin-
te az összes olyan csapat új fut-

ballstadiont kapott, amely a 2014–2024 
közötti időszakban megfordult az NB I.-
ben, de még a másodosztályú együttesek 
közül is soknál költöttek százmilliókat-mil-
liárdokat a helyi arénára. A költségek az 
egyes létesítmények esetében elég szé-
les skálán mozogtak: a stadionfejleszté-
si programban felújított arénák közül több 
csak néhány százmillió adóforintba került, 

a Groupama, a fehérvári és a szombathelyi 
aréna azonban külön-külön is 19 milliárd 
forintba, a Puskás pedig ennek is a tízsze-
resébe.

A kormány 2020-ig annyi pénzt szórt 
el stadionokra, hogy az már a teljes hazai 
sportköltésen is látszott. Ezek voltak azok az 
évek, amikor GDP-arányosan Magyarország 
fordította a legtöbbet sportra az egész Euró-
pai Unióban. A kormány nem állt le: Békés-
csabán, Siófokon, Dorogon és Sopronban 
terveznek újabb fejlesztéseket, összesen 
több mint 11 milliárd forint értékben.

Szabó Sándor újfent kérte,
emeljék a családi pótlékot,

de az Orbán-kormány
elutasította a javaslatát

Miközben sok gyermeket 
nevelő család a napi megél-
hetéssel küszködik, Orbán 
Viktor júliusban jelentősen, 
14–27 százalékkal emelte 
meg a miniszterek fizeté-
sét. Szabó Sándor, Szeged 
ellenzéki országgyűlési 
képviselője már többször 
javasolta a kormánynak, 
hogy emelje meg a családi 
pótlék, a gyes, a gyed, az 
anyasági támogatás össze-
gét. Kérése ezúttal is süket 
fülekre talált.

Miért nem emelik meg 
végre az alanyi jogon járó 
pénzbeli támogatások, így a 
gyes, a gyed, a családi pót-
lék összegét, amelyek valódi 
segítséget nyújtanak a gyer-
meknevelésben?

Mikor tesz végre ér-
demi lépéseket a kormány 
az élveszületések évek óta 
tartó drasztikus csökkené-
sének, a káros demográfiai 
folyamat megállítására?

A fenti kérdéseket Szabó 
Sándor, Szeged ellenzéki or-
szággyűlési képviselője tette 
fel nemrégiben írásban Han-
kó Balázs kultúráért és inno-
vációért felelős miniszternek. 
„Sajnos folytatódik az a 
káros demográfiai 
folyamat, amit 
az elmúlt 
években ta-
pasztalhat-
tunk, hogy 
fo l yamato -
san csökken 
a születések 
száma. A KSH adatai 
szerint idén júniusban 6040 
gyermek született, amely 17 
százalékkal kevesebb, mint 
a tavalyi év azonos időszaká-
ban” – írta Szabó Sándor.

Szeged ellenzéki ország- 
gyűlési képviselője, látva, 
hogy évről évre rosszabb a 
helyzet, többször megkérdez-
te már a parlamentben, mit 
kíván tenni az Orbán-kormány 
a káros demográfiai folya-
mat megállítására. Szerinte 
ugyanis a kormány családtá-
mogatási intézkedései nem 
állították meg a zuhanást.

„Az alanyi jogon járó támo-

gatásokat, melyek érdemi se-
gítséget nyújtanak a gyermek-
nevelésben, befagyasztották. 

Így a családi pótlék, a gyes, 
a gyed, az anyasági 

támogatás már 
régen elveszí-
tette értékét. 
Mi többször 
is javasoltuk a 
fenti támoga-

tások jelentős 
mértékű megeme-

lését, de azt mindig el-
utasította a kormány. Ma sú-
lyos megélhetési válságban, 
nehéz helyzetben vannak a 
fiatal házasok, a kormány pe-
dig gyakorlatilag pont a gyer-
mekvállalást ösztönző család-
támogatási rendszer bizonyos 
elemeit vezette ki” – írta Sza-
bó Sándor.

A miniszter megbízásá-
ból Zsigó Róbert államtitkár 
válaszolt írásban. Ennek a 
lényege:

a baloldali kormány 
alatt csökkent az élveszüle-
tések száma („elmúltnyolcé-
vezés”),

csodálatos a Fidesz 
családtámogatási rendszere 
(öndicséret),

nem emelik meg a csa-
ládi pótlékot, mert a mun-
kaalapú társadalomban és 
a „magabíró családokban” 
hisznek.

Zsigó szerint amikor a 
baloldali kormányoknak le-
hetőségük lett volna a cse-
lekvésre, nem tették, sőt 
megszorító intézkedésekkel 
erősítették a negatív irányú 
demográfiai folyamatokat. 
Bezzeg az Orbán-kormány 
elkötelezett a magyar csalá-
dok és a családtámogatási 
rendszer mellett.

Zsigó megjegyezte: a 
családi pótlékkal kapcsola-
tosan nem változott a Fidesz 
álláspontja. Hivatkozott egy 
korábbi válaszukra. Ebben 
egyebek mellett az áll, hogy 
„az Orbán-kormány a gon-
doskodó államban hisz, a 
magabíró, saját sorsát ala-
kítani képes családokban, 
akik munkából tudják fenn-
tartani magukat”.

Az Or-
bán-kormány 

a gondoskodó 
államban, a maga-
bíró, saját sorsát 
alakítani képes 

családokban 
hisz.

Szabó Sándor a parlamentben. Fotó: MTI/Koszticsák Szilárd 
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Hollósi Zsolt

Kezdődik a tánc

I
rgalmatlan nyarunk volt, örülhetünk, hogy túléltük. A po-
koli hőség mindenkit megviselt. A többség nem ment 
nyaralni, otthon hűsölve pihent. Akinek légkondira sem 
volt pénze, lehúzott redőnyök mögött ventilátorral pihe-

gett, és bosszankodott az egyre abszurdabb híreken. A csa-
lódást keltő foci-Eb után az olimpiai sikerek jelenthettek 
némi élménypótlékot.

Az elcsigázott polgárok számára még feltűnőbbé vált az 
Orbán-kormány irgalmatlansága. Kétharmados uralmuk 14 
év alatt elfeledtette a Fidesz–KDNP politikusaival – ha egyál-
talán valaha is komolyan vették –, hogy az ország szolgálatra 
szerződtette őket. Basáskodnak, pöffeszkednek, szemérmet-
lenül lopnak, és a képünkbe röhögnek. Hiába futottak bele egy 
jó nagy pofonba a júniusi választáson, továbbra is azzal hen- 
cegnek, ők kapták a legtöbb szavazatot, nekik van a legtöbb 
képviselőjük az Európai Parlamentben. Orbán Viktornak vé-
gül sikerült egy szélsőjobbos EP-frakciót gründolnia, melynek 
ugyan nem osztanak lapot, de harmadik leg-
nagyobbként gáncsoskodhat. Miután 
végre méltóztatott ellátogatni Kijev-
be, Orbán békegalambnak állítva 
be magát körberöpködte a vilá-
got, szövetségeseinket magára 
haragítva előadta pávatáncát 
Putyinnak, Hszi Csin-pingnek, 
majd Mar-a-Lago-i luxusbirtokán 
Donald Trumpnak is. A Joe Biden 
visszalépése után kitört lelkesedés-
ből az látszik, hogy a csak elítélt bűnö-
zőként emlegetett exelnökkel valószínűleg 
megint rossz lóra tett, mert Amerika józan többsége Kamala 
Harrisnek szavazhat majd bizalmat november 5-én. Az még 
messze van, és fontosabb volt Orbánnak, hogy a júniusi fias-
kó után sikerült elhitetnie a közmédia által kábított híveivel: 
békemissziójával világpolitikai tényezővé vált.

Miközben a többség itthon tikkadozott, vezérünk az Ad-
rián pihente ki a világmegváltás fáradalmait. Havi 6,5 milli-
óra emelt járandóságából immár legálisan is bőven futotta 
finom halakra, tenger gyümölcseire. Mindenkinek, aki a mi-
niszterelnökhöz hasonlóan él-hal a tengerért, járna egy hét 
adriai nyaralás, csak éppen a NER, azaz a „Nemzeti Együtt-
bűnözés Rendszere” olyan áldásos gazdaságpolitikát folytat, 
hogy négyszáz forinthoz közelít az euró, élelmiszer-infláció-
ban dobogósok vagyunk, a bérek terén pedig már Romá-
nia is megelőz bennünket. Nem csoda, hogy egyre többen 
vannak, akiknek évek óta nem telik üdülésre. Nemhogy 
külföldön, itthon sem. Amikor már a vagyonos sztárügyvéd 
is arról posztol, hogy milyen drágák a Mészáros-birodalom 
fürdőiben a belépők, képzelhetjük, milyen gyakran jár oda 
egy bevételeit kicentiző kisnyugdíjas vagy egy nagycsalád.

Kisebb gondjuk is nagyobb volt a nyaralásnál a betegek-
nek. Pokollá vált több kórház, elmaradtak műtétek, Magyar 
Péterék 35 fok feletti hőmérsékleteket is mértek, és elké-
pesztő állapotokkal találkoztak. Ideje volt, hogy valaki az 
asztalra csapjon. Magyarék feljelentést tettek több ember 
halálát okozó, foglalkozás körében elkövetett gondatlan ve-
szélyeztetés miatt.

Kezdődik a tanév, és idén is kijelenthetjük: forró őszünk 
lesz. Miközben indul minden idők leghosszabb választási 
kampánya, a hiányzó szaktanárok, kirúgott iskolaigazgatók 
miatt is botrányok várhatók az oktatásban. Magyar Péter 
már korábban azt ígérte: ősszel kezdődik a tánc, nekimegy 
a százmilliárdokból felfújt, közszolgálatinak hazudott propa-
gandamédiának, élve jogával EP-képviselőként felszólal az 
Országgyűlésben is. 1,3 millió szavazójuk nevében van mit 
számonkérnie. A 2026-os parlamenti választásig hátralévő 
19 hónapban véget nem érő, kíméletlen politikai csatákra 
számíthatunk.

Folytatás az 1. oldalról
– De milyen is volt köze-
lebbről az a király, aki ezer 
év múlva is példát tud adni? 
Ismerhetjük törvényeit, 
könyvek százai mutatják be 
életét és a kort, amelyben 
élt. 

Az ő hite, meggyőződé-
se, konok elszántsága nél-
kül ma nem beszélhetnénk 
európai Magyarországról. 
Szent István volt az, aki felis-
merte, hogy Magyar-
országnak vagy 
nyugaton van 
a helye, vagy 
sehol. Ma-
gyarország 
csak akkor 
lehet sikeres 
állam, a ma-
gyarság csak akkor 
válhat sikeres nemzetté, 
ha a nyugati értékrendet 
tesszük magunkévá. Ő tud-
ta, hogy Magyarország csak 
akkor lehet sikeres, ha nem-
csak földrajzilag, hanem ér-
tékeinkben is csatlakozunk 
Európához. Augusztus hu-
szadika ezért is az egyik leg-
fontosabb ünnepünk, mert 
államalapító nagy királyunk 
mellett az európai Magyar-
ország ünnepe is lett. Éppen 
húsz évvel ezelőtt csatlako-
zott hazánk az Európai Unió-
hoz, húsz éve teljesedett be 
Szent István álma – mondta 
a szónok.

– Államalapító nagy kirá-
lyunk a szolidáris, a keresz-

tény Magyarország megte-
remtője is. A kereszténység 
kellett az összetartozás 
megéléséhez, a kapcsola-
tok kiépítéséhez. A szolida-
ritás fontosságának egyik 
fantasztikus bizonyítékát 
tapasztalhatták a szegediek 
a nagy árvíz következménye-
ként. A 145 évvel ezelőtti 
természeti katasztrófa után 
városunk Európa nagyváro-
sainak támogatásával cso-

dás módon született 
újjá. És a mai na-

pig európai tá-
mogatással 
fejlődik, erő-
södik és lesz 
szebb évről 

évre. Termé-
szetes, hogy az 

összefogás a mai 
napig Szeged egyik leg-

főbb értéke – hangsúlyozta 
Gál Béla. – Augusztus 20-
án az európai értékeket is 
ünnepeljük. Az európai Ma-
gyarországot és az európai 
Szegedet, amely a tudásra, 
a tehetségre, a szolidaritás-
ra épül – hangsúlyozta Gál 
Béla.

– Ha Szent István látná, 
hogy mi lett a városunkból 
ezer év alatt, büszkén kons-
tatálná, hogy Szeged nem-
csak tagjává vált az európai 
közösségnek, de több tudo-
mányágban is meghatározó 
szerepet tölt be. Egyete-
münkre évről évre földünk 
különböző országaiból több 

ezer diák érkezik, hogy mű-
vészetet, egészségügyet, 
természet-, humán- és tár-
sadalomtudományokat ta-
nuljon. Büszkén láthatná, 
hogy Magyarország egyet-
len tudományos nagyberu-
házása itt valósult meg, itt 
épült meg az ELI, amely köré 
világvezető vállalkozások 
költöznek, hogy még jobb 
eredményeket érhessenek 
el. Büszkén látná, hogy Sze-
geden nemcsak méltó mó-
don ünnepeljük az ezeréves 
államalapítást, de a város 
fontos lépéseket tesz annak 
érdekében is, hogy a követ-
kező ezer évben is sikere-
sek lehessünk. Ehhez pedig 
nem kell mást tennünk, mint 
hűnek maradni az európai 
értékekhez. A tudásra, a 
tehetségre, a modern tudo-
mányokra kell alapoznunk a 
városunk jövőjét is. 

– Szent István hatal-
mas elszántsággal, 
ugyanakkor vég-
telen alázat-
tal szolgálta 
n e m z e t é t . 
Puritán jelle-
me, megren-
d í thetet len 
hite vezette 
m u n k á j á b a n , 
amely nyomán alakja 
példaként állt a későbbi ko-
rok nemzedékei előtt s áll-
hat előttünk most is. Fiához, 
Imre herceghez írt intelmei 
ma is megfontolandóak: 

Légy türelmes minde-
nekhez, nem csak a hatal-
masokhoz, hanem azokhoz, 
akik nem férnek a hatalom-
hoz. 

Azután légy erős, ne-
hogy a szerencse túlságo-
san felvessen, vagy a bal-
sors letaszítson. 

Légy alázatos is, hogy 
Isten felmagasztaljon most 
és a jövőben. 

Légy majd mértékle-
tes, hogy mértéken túl sen-
kit se büntess vagy kárhoz-
tass. 

Légy szelíd, hogy soha-
se harcolj az igazság ellen. 

Légy becsületes, hogy 
szándékosan soha senkit 
gyalázattal ne illess. 

Legyen ott nagy királyunk 
eszmeisége mindannyiunk 
szívében, és a tűzijáték né-
zése közben erre is gondol-
junk – kívánt szép ünnepet 
a szegedieknek Gál Béla a 

szónoklata végén. 
Az ünnepi be-

széd után Kon-
dé Lajos püs-
pöki helynök 
megáldotta 
az új kenye-

reket, ame-
lyeket a Tápai 

Hagyományőrző 
Egyesület tagjai felszel-

tek és szétosztottak a jelen-
lévők között. Az ünneplők 
elhelyezték az emlékezés 
koszorúit a Szent István és 
Gizella-szobornál.

Gál Béla: Az összefogás a mai napig
Szeged egyik legfőbb értéke

Szent István 
volt az, aki 

felismerte, hogy 
Magyarországnak 
vagy nyugaton van 

a helye, vagy 
sehol.

Szeged 
városa fontos 
lépéseket tesz 

annak érdekében 
is, hogy a következő 

ezer évben is si-
keresek lehes-

sünk.

A Tápai Hagyományőrző Egyesület tagjai felszelték és szétosztották a jelenlévők között az új kenyeret. Fotó: Iványi 
Aurél 

Miközben 
indul minden 

idők leghosszabb 
választási kampánya, 

a hiányzó szaktanárok, 
kirúgott iskolaigazgatók 

miatt is botrányok 
várhatók az okta-

tásban.
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

Szeged Megyei Jogú Város Közgyűlésének Foglalkoztatási, Szociális és Sportbizott-
sága pályázatot hirdet a 2024. évi Idősügyi támogatási keretre 

„Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzat Idősügyi Tanácsával együttműködő szer-
vezetek támogatása” címmel.

A pályázat benyújtásának határideje: 2024. szeptember 20. napja.

A Pályázati felhívás teljes szövege megtekinthető, beszerezhető Szeged Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal Humán Közszolgáltatási Iroda Ügyfélszolgálatán 

(6720 Szeged, Széchenyi tér 11.), illetve letölthető a www.szegedvaros.hu honlapról.

Új parkolóhelyek épülnek
az Agyagos utcában

A
z itt élők kérésé-
nek megfelelően 
összesen 70 par-
koló épül Makkos-

házon. Az Agyagos utca 10–
12. között 18, ugyancsak az 
Agyagos utcában, a Gyöngy-
virág és Meggyfa utca között 
32, valamint az Agyagos, 
Gát és Lomnici utca közötti 
részen 20 új parkolót alakít 
ki Szeged város önkormány-
zata saját forrásból, 85 mil-
lió forintból – tájékoztatott 
Kozma József, a körzet ön-
kormányzati képviselője.

Lapunkban megírtuk: 
a lakótelepek építése óta 
megsokszorozódott az autók 
száma. Az önkormányzat a 
Zöld város programjához il-
leszkedve épít új parkolókat. 
Csak az elmúlt egy évben 
kétszáz új parkolóhelyet lé-
tesített, illetve újított fel a 

város saját forrásból. Az elő-
ző számunkban írtuk, hogy 
a Bibó István utcában újabb 
34 parkolóhely építése kez-
dődött el. Olyan területeket 
alakítanak át, amelyek funk-
ciójukat vesztették.

Makkosházon szakaszo-
san dolgozik a kivitelező, 
hogy minél kevesebb kényel-
metlenséget okozzon a la-

kóknak és a közlekedőknek. 
A 70 új parkolóhely mellett 
huszonhárom új fát is ültet-
nek, amelyek később a ter-
mészetes árnyékot adják. A 
parkolók burkolata nagy, ba-
zalt kockakő lesz, amiket sár-
ga keramittéglákkal válasz-
tanak el egymástól. A tervek 
szerint február végére készül-
nek el az új parkolókkal.

85 millió forint önkormányzati forrásból épül hetven új 
parkolóhely Makkosházon. Fotó: Iványi Aurél 

Barta Mihály: Mérték, mozgás
és friss levegő a hosszú élet titka

B
arta Mihály 1934. 
augusztus 12-én 
született Szőre-
gen. Két testvérét 

hamar elveszítette. 1936-
ban a Magyar Szülők Szö-
vetsége által rendezett 
gyermekfénykép-versenyen 
díszoklevéllel tüntették ki. 
Az általános iskola elvég-
zése után nem tanulhatott 
tovább, dolgozni kénysze-
rült: konyhalegény volt a 
pedagógiai főiskolán. In-
nen sorozták be katoná-
nak Budaörsre. Ott ismer-
kedett meg a német szár-
mazású feleségével, Holl 
Teréziával, akivel 64 évet 
éltek boldog házasságban 

Szegeden. Két gyermekük 
született.

Barta Mihály húsz éven 
át dolgozott a tűzoltóságon, 
majd kertészkedett. A virá-
gokat Szegeden és Budapes-
ten értékesítették. A virágok 
iránti szeretete a mai napig 
megmaradt, továbbra is ter-

meli, gondozza a növényeket 
az ezerötszáz négyzetméte-
res kertjében, s ő látja el a 
szomszédait szebbnél szebb 
virágokkal.

Négy unokája és két dédu-
nokája van. A mindennapjai-
ban lánya, Rozália, valamint 
unokája, Nikoletta és déduno-

kája, Daniella segíti. Barta 
Mihály szerint a hosszú élet 
titka a friss levegőn töltött 
sok idő, a rendszeres test-
mozgás és a mértékletes, 
józan életmód. 

Szeged városa nevé-
ben Farkas Katalin, a hu-
mán közszolgáltatási iroda 
munkatársa köszöntötte 
az ünnepeltet.A 90 éves Barta Mihály.

90 évesen is süt-főz

V
érten Juliánna 
1934. július 29-
én született Buda-
pesten. Öcsödön 

nevelkedett a bátyjával, aki 
diplomata lett. Martfűn ta-
nult varrógépműszerésznek, 
majd Szegeden járt védőnő-
képzőbe, amit nem fejezett 
be. A Szegedi Ruhagyárban 
dolgozott 33 évet, onnan 
ment nyugdíjba. 1955-ben 
ment férjhez. A párja hu-
szonöt éve hunyt el. Egy lá-
nyuk született. Van két uno-

kája és három dédunoká-
ja, valamint lánya második 
házasságából még örökölt 
négy dédunokát. Nagyon ösz-
szetartó családban él, gyak-
ran rendeznek családi ünne-
pet. A hét dédunoka „főzős 
mamának” nevezi, mivel na-
gyon szeret sütni-főzni. Neki 
ez jelenti a legnagyobb bol-
dogságot. Szeged városa ne-
vében Farkas Katalin, a hu-
mán közszolgáltatási iroda 
munkatársa köszöntötte az 
ünnepeltet.

A 90 éves Orosz Józsefné 
Vérten Juliánnát „főzős 
mamának” nevezik a dédu-
nokái. 

Mai napig rendszeresen fejt
rejtvényt a 90 éves óvónő

D
eres Margit 1934. augusztus 14-én 
született Magyarbánhegyesen, sze-
gény paraszti család gyermekeként. 
Négyen voltak testvérek. 1945 után 

országosan kiemelt feladat volt a falusi gyere-
kek iskoláztatása. Így került a bátyja a katona-
tiszti akadémiára, Deres Margit pedig a szarva-
si óvónőképző szakiskolába. A röszkei óvodá-
ban kezdte a pályáját, majd 1953 és 1968 kö-
zött Sándorfalván volt vezető óvónő. 1968-ban 
költöztek Szegedre. Az 1986-os nyugdíjazásáig 
dolgozott a hattyas- és a petőfitelepi óvodában. 
Egy leánygyermeke és két fiúunokája van. Ak-
tív éveiben kedvenc elfoglaltságai közé tartozott 
a kertészkedés és a kézimunkázás, valamint a 
rejtvényfejtés, amit a mai napig rendszeresen 
űz. Szerinte a hosszú élete titka a jó családi ge-
netika. Idén ünnepelték az öccse 85. születés-
napját. A bátyja 92 éves korában halt meg.

Szeged városa nevében Kozma József ön-
kormányzati képviselő köszöntötte a 90 
éves Takó Lászlóné Deres Margitot, aki 
mögött a lánya, Emőke áll.
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Indul a SZIN:
Légy jelen!

T
íz helyszínen közel 200 zenei program – ezt kínál-
ja szerdától vasárnapig a Coca-Cola SZIN. A Partfür-
dőn zárja a nyarat a svéd pophercegnő, Zara Lars-
son és az EDM egyik legbefolyásosabb alakja, Armin 

van Buuren, valamint a hazai sztárok közül Azahriah, Krúbi 
és Majka is. Idén a SZIN Extra névre keresztelt klubtagság le-
hetőséget biztosít száz szerencsés klubtagnak, hogy együtt 
bulizzon Armin van Buurennel a Borsodi Nagyszínpadon.

Légy jelen! címmel telefonmentes akciót is hirdetett a 
Coca-Cola SZIN – természetesen nem kötelező jelleggel. Az 
akció egy fontos társadalmi jelenségre, a digitális magányos-
ság terjedésére hívja fel a figyelmet. A SZIN-en fellépő Szir-
mai Marcell, művésznevén Pogány Induló is csatlakozott a 
kezdeményezéshez. Arra buzdítja a fesztiválozókat, hogy él-
jék át a pillanatot. „Sokkal élvezhetőbb egy koncert, ha nincs 
nálad a telefonod, és arra koncentrálsz, hogy élőben legyen 
jó, ne pedig utólag” – mondta Pogány Induló.

Tovább zöldül Szeged
Feltörik a betont, hogy növényeket ültessenek a helyére

Lassan felszámolja a város 
a hőszigeteket, helyenként 
a betont is feltörik, hogy a 
hőséget csapdába ejtő asz-
falt helyére hűsítő zöldet 
telepítsenek. 

N
em újdonság, hogy 
Szeged országos 
viszonylatban is 
az egyik legforróbb 

település. Klímakutatók mo-
dellezték, hogy a helyzet 
cseppet sem lesz jobb. Az 
önkormányzat lényegében 
minden területen zöldúton 
jár, nemrég saját forrásból 
zöldítette a korábban hőszi-
getként működő, betonos 
Bartók teret, amely így pár 
fokkal hűvösebb lett.

Elindult a hőszigetha-
tás elleni, mintegy kétmillió 
eurós (800 millió forintos) 
költségvetésű, négyéves 
Cool LIFE Szeged projekt, 
aminek 60 százalékát az 
EU, a többit a város állja. A 
Cool LIFE Szegednek hon-
lapja (https://cool-life.sze-

ged.eu/hu) és Facebook-ol-
dala is van.

– A programban közte-
rületeket újítunk meg, zöldí-
tünk, ismeretterjesztő kam-
pányt indítunk, valamint a 
lakosságot és a vállalkozáso-
kat is cselekvésre ösztönöz-
zük a városi hőszigethatás 

következményeinek mérsék-
lése érdekében – mondta 
Nagy Sándor városfejlesztési 
alpolgármester a Károlyi ut-
cában, az egykori Napsugár 
Bisztró előtti téren. A hely-
szín nem volt véletlen. Ezt a 
teret is megújítják, feltörik a 
betont, és gyalogos átjárót 

hagyva bezöldítik, sok nö-
vényt ültetnek.

Elhangzott: az önkor-
mányzat olyan ösztönző 
rendszert is ki kíván dolgoz-
ni, amely rábírja az ingat-
lantulajdonosokat a burkolt 
felületek arányának csök-
kentésére, arra, hogy a le-
betonozott udvarok helyett 
intenzív zöldterületeket hoz-
zanak létre.

A Károlyi utca mellett a 
Kossuth Lajos sugárút belső 
– a Vadász utca és a kiskör-
út közötti – szakaszán zöld-
sávot hoznak létre, az An-
na-kútnál átformálnak egy 
villamosmegállót, a város 
egyik iskolájában a diákokat 
és pedagógusokat bevonva 
tervezik át és újítják meg az 
udvart. A Hajnóczy utcában 
pedig egy épülő irodaháznál 
a beruházóval együttműköd-
ve alakítják intenzív zöld-
felületté az ingatlant övező 
közterületet – ismertette a 
tervezett fejlesztéseket az 
alpolgármester.

Nagy Sándor városfejlesztési alpolgármester stílusosan 
napernyővel érkezett a Károlyi utcai sajtótájékoztatóra a 
hőség miatt. Fotó: Iványi Aurél 
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Kertre cseréli a kürtöt negyvenöt év után 
Putnoki Győző kürtművész elköszönt a Szegedi Szimfonikus Zenekartól

P
utnoki Győző Face- 
book-oldala tele van 
különböző mozdo-
nyokkal, így adó-

dott a kérdés, melyik a ked-
vence. Nem mondott végül 
konkrét gépet, csak annyit, 
hogy a gőzösök: – Szeged-
re, középiskolába is gőzös-
sel jártam, tiszta korom volt 
mindenünk, de volt egy han-
gulata. A kosz sajnos meg-
maradt a vonatokon, de köz-
ben a gőzös kiment a divat-
ból – mosolygott a szegedi 
szimfonikusok kürtművésze.

Putnoki Győző Gyulán 
született, de Szabadkígyó-
son laktak. Nagybátyja, Gaál 
László, az Operaház kürtöse 
beszélte rá a kis Győző szü-
leit, hogy kezdjen ő is kürtöl-
ni. – Hatodikos voltam, mint 
minden normális fiúnak, a 
futball volt a mindenem. Ál-
landóan rúgtam a bőrt, de 
amikor ez szóba került, kí-
váncsi lettem. Emlékszem, 
a nagybátyám odaadta 
a kürtjét, próbáljam 
meg megfújni. Fo-
galmam sem volt 
az elméleti dol-
gokról. Előttem 
a kottaállvány 
a Himnusszal, 
és próbáltam 
belőle pár 
taktust elját-
szani. Kürt 
szempontjából 
volt egy viszony-
lag egyszerű rész, 
üresen kellett fújni és egy 
billentyűvel „variálni”. Be-
leszerettem, gyakorlatilag 
ott, akkor kezdődött a pá-
lyám. Nem tudom kifejezni, 
mennyire hálás vagyok a 
nagybátyámnak – mondta a 
most nyugdíjba vonuló kürt-
művész.

Ráadásul szerencséje 
is volt, mert a szegedi kon-
zervatórium kürttanárának 
Gyulán volt másodállása. 
Ekkor költöztek a városba, 
ahol hetedik–nyolcadik év-
folyamon ének-zenei osz-
tályba került, és el is kez-
dett kürtön tanulni. Nyert 
megyei kürtversenyt, ami 

jólesett, meg bátorította, de 
a középiskola után a kon-
zervatórium már tényleg 
komoly volt. Ekkor már bő-
ven hallgatta is a komolyze-
nét. – Akkoriban szenteste 
mindig leadták a tévében a 
Berlini Filharmonikusokkal 
Beethoven 9. szimfóniáját. 
Még Herbert von Karajan 
vezényelte őket. A mai na-
pig látom a kürtsort, fele-
melő volt. Akkor még nem 
gondoltam, hogy ezt milli-
ószor el fogom játszani – 
idézte fel.

Pál Tamás 1979-
ben felvette a 
Szegedi Szim-
fonikus Ze-
n e k a r h o z , 
de hogy ho-
gyan, arra 
igazából 
n e m 
n a -

gyon emlékszik. – Király 
István, a főiskolai tanárom 
volt a szólamvezető. Ő a 
Szegedi Szimfonikus Zene-
kar egyik alapító tagja, év-
tizedeken át a zenekar szó-
lamvezető művésze volt, a 
konzervatórium tanáraként 
a zenekar kürtszólamában 
valamennyi művésznek a 
tanára volt. Meghirdettek 
egy kürtös állást, ugyanis 
elment zeneiskolába taní-
tani az egyik kürtös. Végül 
nemcsak én, hanem egy 
debreceni hölgy is jelentke-
zett – akkor még nem vol-
tunk sokan kürtösök. Meg-
hirdették a próbajátékot, 

de a hölgy végül nem jött 
el, így bekerültem a zene-
karba. Hivatalosan 1980. 
augusztus 1-jétől vagyok 
főállásban, tehát volt egy 
év, amikor még nem voltam 
„rendes” zenekari tag. Tíz-
éves volt akkor az együttes. 
Játszottam még Vaszy Vik-
torral is. Akkor már jámbo-
rabb volt, azt hallomásból 
tudom, hogy igazi vadállat 
is tudott lenni. Kezdetben 
nagyon lámpalázas voltam, 
az idősebb kollégák biz-

tattak, hogy 
„meg fo-

g o d 

szokni, meg fogod szokni”. 
Rengeteg operát is játszot-
tunk, nagyon szerettem. 
Azt gondolom, a legszebb 
hangszer az énekhang. És 
utána sem a kürt követke-
zik még... Az énekhang után 
holtversenyben a hegedű 
és cselló a második, és ne-
kem a kürt a harmadik – 
mondta.

A kürtös pályafutásnak 
majdnem vége lett, mielőtt 
elkezdődhetett volna. – El-
vittek katonának, fúvósként 
a katonazenekarba kerül-
tem. Ott derült ki, hogy baj 
lehet. Egy délután a körlet-
ben pihenő volt, én voltam 

az ügyeletes. Csöngettek, de 
nem hallottam. Nem azért, 
mert elaludtam, vagy lus-
ta lettem volna ajtót nyitni. 
Azonnal elküldtek a Hon-
védkórházba, és ott mondta 
a főorvos, hogy nagy a baj, 
sürgősen hagyjam abba a 
zenélést. Egy halálos ítélet-
tel ért föl az, amit mondott. 
Nagyon betojtam. Megkér-
deztem, az is lehet, hogy 
egyik pillanatról a másikra 

teljesen megsüketülök? Azt 
mondták, igen, de remény-
kedhetek is az orvostudo-
mány fejlődésében. Végül 
megmaradt a hallásom. 
Nem vagyok vájt fülű, néha 
hangosabban beszélek, de 
hallok – mesélte.

Ugyan nem vezette a 
fellépéseit, de érzésre úgy 
számol Putnoki Győző, hogy 
csak operából több mint 
száz különbözőt játszott.

– Szeged mindig is fel-
legvára volt az operajátszás-
nak. Teljesen természetes 
volt, hogy sok énekes itt 
kezdett, innen ment fel az-
tán Budapestre. Játszot-

tunk operát mindenhol: a 
Nagyszínházban, a Kisszín-
házban, a szabadtérin, ez 
teljesen természetes volt. 
Nagyon szerettem. Emlék-
szem, volt olyan kollégám, 
akinek pár sört meg kellett 
innia fellépés előtt, és még 
így is azt mondta, csak vé-
gigszenvedte az operákat. 
Én nem ilyen voltam, nem 
ilyen vagyok.

– A legnagyobb élmé-
nyek között a bilbaói fel-
lépések egyértelműen ott 
vannak. Többször is járt ott 
a Szegedi Szimfonikus Ze-
nekar a kétezres évek ele-

jén. Bilbao egy kicsit olyan a 
komolyzene szempontjából, 
mint Szeged. Ott is van egy 
hasonló kvalitású szimfoni-
kus zenekar, mint a miénk. 
Saját igazi koncerttermük 
nekik sincs, egy kongresz-
szusi palotában próbál-
nak és lépnek fel. És nincs 
operatársulat, hanem úgy 
szerződtetik mindig az éne-
keseket,  a kórust. Amikor 
kimentünk vendégszerepel-
ni, mi is rendszeresen lép-
tünk fel olyan énekesekkel, 
akik a Metropolitanben vagy 
Bayreuthban énekeltek.

– Karmesterek? A sze-
gediek közül Pál Tamás 

mellett Oberfrank Géza je-
lentett sokat. Gregor József 
mondta anno, és egyetértek 
vele, hogy James Levine és 
Pál Tamás között csak az a 
különbség, hogy az előbbi 
New Yorkban vezényel, az 
utóbbi meg itt, Szegeden. 
Rajtuk kívül Kocsis Zoltán 
volt egyértelműen megha-
tározó a pályámon. A keze 
eléggé kiismerhetetlen volt. 
Emlékszem, az Új világ szim-
fóniát dirigálta, és az elejét 
kétféleképpen is tudja indí-
tani a karmester. De ő egyi-
ket sem alkalmazta, és nem 
tudott elindulni a zenekar. 
És lehet, megbukott volna 
kéztechnikából az egyete-
men, de az is biztos, hogy 
bárki ült volna vele szem-
ben a vizsgabizottságban, 
minden másban lekörözte 
volna. Nagyon tudta a ze-
nét – elevenítette fel.

Nem fog unatkozni a 
nyugdíjba vonuló kürtmű-
vész. – Még 1989-ben vet-
tünk egy kertet a fülem 
miatt, hogy ha tényleg 

megsüketülök, akkor 
is tudjak valamit csi-
nálni. Nagyon örül-
tünk anno, hogy 
meg tudtuk venni. 
Sziksósfürdő irá-
nyában van. Van 
rajta egy ház, ami 

inkább most még 
raktár, a gyerekek első 

játékaitól kezdve mindent 
ott halmoztunk fel. Vidd ki 
a kertbe! – ez volt a fő sza-

bály nálunk, ha valami 
már feleslegessé 
vált – mondta 
Putnoki Győző. 
A lányaik közül 

az egyik Angliában 
él, a másik Buda-

pesten, felesége, Vass Éva 
is kürtművész volt, ő még a 
színházzenekarban játszott 
annak idején. – Februárban 
tudtunk kijutni Angliába, ak-
kor láthattuk az unokánkat 
is, a lányom párjával meg 
a szüleivel is most találkoz-
tunk. Az unoka nagyon sok 
erőt ad, rengeteg dolgom 
lesz, ebben biztos vagyok. 
Ezt a kertet is igyekszem 
úgy megcsinálni, hogy ott-
hon érezzék magukat ben-
ne. Legyen nekik benne 
vadaspark is. Mondjuk, vad 
már most is van.

Garai Szakács László

1979-ben vette fel Pál Tamás a Szegedi Szimfonikus Ze-
nekarhoz, ami akkor volt tízéves. Jó pár olyan zenésztársa 
van a mostani együttesből, aki akkor még meg sem szüle-
tett. Nem volt kérdés, hogy kürtös lesz. Vezényelte a meg-
szelídült Vaszy Viktor is. Az utolsó nagy fellépése az idei 
szabadtérin volt. Putnoki Győzőt a négy és fél évtizedes 
kürtművészi pályafutásáról kérdezte a szeged.hu.

Az énekhang után a hegedűt és a csellót, harmadikként pedig a kürtöt kedveli legjobban Putnoki Győző kürtművész. Fotó: Kuklis István
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Kolonics Erika: Ebben a szakmában  
egy fecske nem csinál nyarat

Kolonics Erika 2008 óta az IH Ren-
dezvényközpont munkatársa, majd 
vezetője, jelenleg pedig a Szege-
di Rendezvény- és Médiaközpont 
Nkft. ügyvezető igazgatója. Erede-
tileg szülész-nőgyógyász akart len-
ni, de érdeklődése hamar a rendez-
vényszervezés felé fordult, mellette 
a szívének kedves néptánctól sem 
szakadt el. Ezekben a hetekben a 
SZIN tölti ki minden napját elejétől 
a végéig. Eddigi, messze nem vég-
leges életművét ismerte el idén a 
Szegedért Alapítvány a Debreczeni 
Pál-díjjal.

– Leginkább rendezvényszervező-
ként ismerhetjük, akivel a prog-
ramok előtt, alatt és után is talál-
kozhatunk a SZIN-en, az IH-ban. Mi 
volt életében az első rendezvény, 
aminek a szervezésébe bekapcso-
lódott?

– Talán az osztálybulik, amiknél 
közösségi élményt jelentett, hogy 
sokadmagammal együtt szervezed. 
Később pedig a néptáncos rendez-
vényekre való készülődés volt ilyen, 
amikor azt kellett beosztani, hogy ki 
és mikor érkezik. De ez még nem 
jelentett kifejezetten szervezőmun-
kát, csak nagyon nyitott és cserfes 
voltam, és ebben vettem ki a ré-
szem.

– Életének másik fontos szelete 
a néptánc. Hol és hogyan találko-
zott vele?

– Üllésre jártam általános iskolá-
ba, ott nevelkedtem, ott találkoztam 
a néptánccal, tízéves koromban. A 
Szeged Táncegyüttes vezetőjének, 
Nagy Albertnek az egyik közvetlen 
munkatársa, tanítványa kezdett el 
foglalkozni velünk. Egy életre szó-
ló szerelem volt, a mai napig nem 
szakadtam el tőle, hiszen oktatok a 
deszki Tiszavirág Néptáncegyüttes-
ben, amely egyesületnek alelnöke 
vagyok.

– Jól tudom, hogy eredetileg 
nem rendezvényszervezőnek ké-
szült?

– Valóban. Az érettségi előtt szü-
lész-nőgyógyász irányba szerettem 
volna elindulni. Érettségi banketten 
írtunk egy jövőbeli tervet, hogy majd 
visszanézzük, és én azt írtam a saját 
lapomra, mert egy gyermek szüle-
tését egyszerűen csodának tartom, 
ám személyes okok miatt nem úgy 
alakultak a dolgok. Tanári pályára 
mentem, majd a rendezvényszerve-
zés következett, 19-20 éves korom-
ban már elkezdtem ezzel a területtel 
foglalkozni.

– Tehát az egyetemi évei alatt 
vonzotta magához a terület.

– Igen. Az első hely, ahol ilyen 
munkakörben dolgoztam, az Algyői 
Faluház volt, Molnárné Vida Zsu-
zsanna igazgatása alatt. Nagyon 
mozgalmas és sokrétű volt akkor 
a faluház élete, szakkörökkel, bá-
lokkal, tematikus előadásokkal, 3 
napos falunapokkal, és még itt is 
tanítottam gyerekeket a néptánc 

szeretetére. 1999-ben lettem a 
Bartók Béla Művelődési Központ 
munkatársa, odatartoztak a szegedi 
településrészek művelődési házai, 
Kiskundorozsma, Tápé, Petőfitelep. 
Itt gyerekprogramokat szerveztem 
elsősorban. 

– A Bartókot 2008-ban bezár-

ták, utána került az IH Rendezvény-
központba.

– Egyből az épület felújítása, az 
intézmény megújítása után kerültem 
oda. A legtöbb helybélinek fűződik 
egy-egy élménye a tinikorából az ifjú-
sági házhoz. Elég csak a koncertek-
re vagy a hétvégi diszkókra gondolni. 
De azért ma is vannak a repertoáron 

gyerekeknek szóló darabok, Halász 
Judit-koncertek, színházi előadások 
vagy kisebb zenés programok. Nincs 
ilyen nagy befogadóképességű kon-
certterem a városban, és ezt ki kell 
tudnunk használni. Az év több mint 
300 napján vannak rendezvényeink, 
akár kisebb workshopok, meetin-

gek, de olyan, együttműködésben 
megvalósuló sikerprogramokat is ki-
emelhetek, mint a Mentorháló.

– Rendezvények előtt, alatt és 
után is mindig lehet találkozni ön-
nel a kijáratnál.

– Nem véletlenül. Én lent sze-
retek lenni, a bejárat melletti irodá-
ban, ott történnek az események, a 
pezsgés, általában ott van szükség 
a segítségemre, és valóban, ott ta-
lálkozom a vendégekkel, ott tudok 
közvetlenül képet kapni a hangula-
tukról, akár pár jó szót váltani velük, 
és nem az igazgatói irodában. A ren-
dezvényszervezés egy olyan szakma, 
ahol – mindig ezt szoktam mondani 
– egy fecske nem fog tudni nyarat 
csinálni. Ehhez mind a jelenleg 103 
munkavállalóra szükség van, és nyil-
ván ebben minden egységvezető is 
a segítségemre van. Szóval az ajtóm 
mindig nyitva áll a vendégek és a 
munkatársak előtt, és ezen a jövő-
ben sem fogok változtatni.

– Amikor átkerült a Bartókból 
az IH-ba, egyben a SZIN rendezése 
is beszippantotta.

– 2008-ban kapcsolódtam be a 
Szegedi Ifjúsági Napok (SZIN) szer-
vezésébe. Jól emlékszem, abban, 

hogy a fesztivál fennmaradt és újra-
indult, elévülhetetlen érdemei voltak 
Szurdi Zsoltnak, akit még a Szeged 
Táncegyüttesből ismertem, és a Bar-
tókból, mert egy darabig abban az 
épületben működött a Rock Klub. A 
város akarata és támogatása nagyon 
fontos volt, de meg kell említenem 
ifj. Boros Gyulát is, ő és a kollégái 
élesztették újjá a Szegedi Ifjúsági 
Napokat.  Ettől a 2008–2009-es idő-
szaktól kezdve a SZIN valóban egy 
nagyobb volumenű vállalkozás lett. 
Sikerült belakni az egész Partfürdőt, 
ehhez nagyon sok ember hozzátette 
a munkáját. Fejlődtek a színpadok, 
egyre több szponzor jelentkezett, 
egyre színesebbek lettek a progra-
mok, és itt nemcsak a zenékre gon-
dolok, hanem az úgynevezett Civil 
Falura és az ott lezajlott beszélgeté-
sekre is. Egy átmeneti időszak után, 
2016-tól ismét mi szervezzük teljes 
egészében.

– Egyre több a konkurencia, a 
fesztivál.

– Sok fesztivál van, különösen 
nyáron. Mindegyiknek megvan a 
maga értéke, a SZIN-nek, azt gondo-
lom, hogy az eredeti, alulról szerve-
ződés az egyik legfőbb sajátossága, 
persze ma már fontos városi támo-
gatással. Ma már teljesen másképp 
kell kommunikálni, figyeljük az igé-
nyeket, és hogy a különböző gene-
rációk mely közösségi médián ke-
resztül szólíthatók meg. A Facebook 
mellé már bejött az Instagram és a 
TikTok.

– Az elmúlt évek sikerei után 
mik az idei, az 56. SZIN kihívásai?

– Tavaly a hétvégéken teljesen 
megtelt a fesztivál. Azt látni kell, hogy 
a Partfürdő területe korlátozott, nem 
tudunk tovább bővülni. Évről évre új 
installációkat, megjelenéseket pró-
bálunk behozni. Mindezek hatására 
megjelennek a külföldi fellépők kö-
zött is a nagyon aktuális, A-kategó-
riás előadók. De ahogy említettem, 
minden évben változnak az igények, 
és nagyon résen kell lennünk, gon-
doljunk csak az Azahriah-jelenségre, 
hogy egy 21-22 éves srác háromszor 
megtöltötte a Puskás Arénát, és a 
SZIN-en is itt lesz velünk. Nem csak 
szenzációsan magas a látogatószá-
munk, de a Szegedi Ifjúsági Napok 
baráti, sőt családi rendezvénnyé nőt-
te ki magát, amely fontos találkozási 
pontot jelent a térségben. 

Boros Tamás

A teljes interjú a Szeged folyóirat-
ban jelent meg.

A címlapon az ajánló fotóját Ko-
vács-Jerney Ádám készítette.

Augusztus 28-tól 31-ig SZIN
– Augusztus 27-étől várjuk a SZIN sátorozóit, az első programok 
28-án délután kezdődnek. Az ország nyárzáró fesztiválján, a többi 
között Zara Larsson, Armin van Buuren és Azahriah koncertjének 
helyet adó Borsodi Nagyszínpadot már felállították a szakemberek. 
A 650 négyzetméteres színpad felépítése után következett a hang- 
és fénytechnika felszerelése. „Megélni a pillanatot” – ez a 200 
program mellett a SZIN új kezdeményezése. Azt sugalljuk a fesztivá-
lozóknak, hogy mobilmentesen legyenek részesei a koncerteknek, 
előadásoknak – mondta a rendezvényről Kolonics Erika.

Kolonics Erika a Szegedért Alapítvány díjátadó márciusi gáláján. Fotó: Kuklis István
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Időpont: augusztus 30., 
péntek, 16–18 óra

ÁLLATKERTEK ÉJSZAKÁ-
JA
Helyszín: vadaspark
Időpont: augusztus 30., 
péntek, 17–21.30 óra

GRAN CANARIA
Helyszín: Agóra

Időpont: szeptember 6., 
péntek, 18 óra

GOYA – HÚS ÉS VÉR LÁTO-
MÁSAI

Helyszín: Belvárosi Mozi
Időpont: szeptember 8., va-
sárnap, 16 óra
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SZIN és nyárbúcsúztató

Szegeden  
divat az olvasás

Egy személy – egy könyv

A Somogyi-könyvtár könyvajánló sorozatában Czeglédi Ibo-
lya tehetséggondozó zenetanár, a Triola Alapfokú Művészeti 
Iskola igazgatója Michelle Marly Maria Callas, a díva című 
kötetét ajánlja.

A 
közelmúltban szembejött velem Michelle Marly Maria 
Callas, a díva című regénye. E könyv olvasása alatt 
jutottak eszembe tehetséggondozó zenetanárként: 
milyen összetett készségek, mennyi kitartó munka, 

szerencse kell mindahhoz, hogy egy zenész eljusson a világhír- 
névig. Hegedűsként a Pál Tamás vezette Salieri Kamarazene-
kar tagjaként a 90-es években több alkalommal lehetőségem 
volt Európa rangos színpadain az akkori világklasszis opera-
énekeseket az első pultból kísérni. „Testközelből” láthattam 
mindazt a mérhetetlen alázatot, azt az idegfeszültséget, ami a 
fellépéseiket megelőzte. Az énekes függ a karmestertől, a ze-

nekartól. Ő a főszereplő, de egyenrangú kollégaként tekint az 
őt kísérő együttesre, hiszen a produkció egésze múlik az össz-
játékukon. Tapasztalatból mondhatom, a legmagasabb szintre 
jutott énekesek a legalázatosabbak a próbákon.  

Miután az énekes van a fókuszban egy opera-előadáson, 
így a fizikai, lelki, hangi felkészültsége legjavát kell minden 
egyes alkalommal mutatnia. A „díva” egy árucikk, akit értékesí-
tenek a menedzsereik.

A történet 1957 szeptemberétől indul, a Velencei Filmfesz-
tivál csúcspontjától. A díva korának legnagyobb szopránja, tö-
kéletes a színpadon, de ennek nagy ára van. A hangja fokoza-
tosan veszít erejéből, ezért szünetet szeretne tartani, amit sem 
az operavilág, sem a menedzser férje nem fogad el. Ebben a 
felfokozott érzelmi, művészi válságban találkozik Arisztotelész 
Onászisszal, a görög származású hajómágnással. A könyv a 
közel egy évtizedes szerelmi románcukat helyezi fókuszba, 
amelynek Jackie Kennedy vet véget. Az összetört szívű asszony 
tovább játssza a végzet asszonyát. Számomra az epilógus az 
igazi érdekesség. 

Ezt a könyvet szeretném ajánlani mindenkinek, akit érde-
kel egy 53 évet élt, Amerikában született görög származású 
szoprán énekesnő regényes élete, akinek aktív pályafutása az 
1941–1974 közötti időszakra tevődött. Callas, az isteni díva, 
az opera koronázatlan királynője volt, aki Athénban kezdte 
énektanulmányait, és színészileg a neorealista rendező Luchi-
no Viscontinál képezte magát. 

A kötet elérhető a Somogyi-könyvtárban.

Földön, vízen, levegőben robotokkal
65 gyerek táborozott a Somogyiban

A
z elmúlt négy hét-
ben húsz napon 
keresztül zajlottak 
a táborok a Somo-

gyi-könyvtárban. Volt idén 
helyismereti tábor, valamint 
képregényes alkotótábor 

Pilcz Roland képregényíróval 
és Márok Attila képregényal-
kotóval. Zárásként a nagy si-
kerű robotikatábor második 
turnusa zajlott. Az első tur-
nus a képregényekkel kap-
csolódott össze, a második 

a robotikát a közlekedési is-
meretek irányából közelítet-
te meg. 

– 2019 óta tartunk robo-
tika tematikával gyerektábo-
rokat, és azóta szerencsére 
egyre több eszközünk is van, 

és még több gyerekkel is 
tudunk foglalkozni. Ezeknél 
a táboroknál elsősorban az 
olvasás és a robotika áll a 
középpontban, a kettőt min-
dig megpróbáljuk ötvözni. A 
képregényes tábor is a Mar-
vel és a DC képregényekre 
épült. Az inkább a felsősök-
nek célzott eseménysorozat 
volt, a második turnusban 
a saját hőseiket építhették 
meg a gyerekek, képregé-
nyeket olvasgattak, roboto-
kat alkothattak – mondta 
Molnár Dániel, a könyvtár 
egyik informatikusa, aki vé-
gig segédkezett a progra-
mok lebonyolításában. 

Négy hét alatt hatvanöt 
6–16 éves gyerek vett részt 
a táborokban. Az iskolaidő-
szak alatt havi egy szomba-
ton családi napot tartanak. 
Minden szerdán játszódél-
utánra hívják a gyerekeket, 
amikor használhatják a tá-
borban megismert digitális 
játékokat. 

ALSÓVÁROSI OROMDÍSZEK
Találkozó: Alsóvárosi Napsu-
garas Tájház
Időpont: augusztus 30., 
péntek, 9 és 14 óra
A másfél órás kultúrséta 
regisztrációhoz kötött és 
részvételi díjas (telefon: 
+36-30/501-2822, e-mail: 
szegedalsovarosi.tajhaz@
gmail.com).

PÉNTEK ESTI CSILLAGÁ-
SZAT
Helyszín: Szegedi Csillag-
vizsgáló
Időpont: augusztus 30., 
péntek, 19–22 óra

BELVÁROSI BARANGOLÓ
Találkozó: Tourinform Iroda
Időpont: augusztus 31., 
szombat, 9.30 óra
A kétórás séta részvételi dí-
jas és regisztrációhoz kötött 
(Széchenyi tér 12., telefon: 
+36-62/488-690, +36-
62/488-699, e-mail: sze-
ged@tourinform.hu).

ALSÓVÁROS AZ IRODA-
LOMBAN 
Találkozó: Alsóvárosi Nap-
sugaras Tájház
Időpont: augusztus 31., 
szombat, 10 és 14 óra
A másfél órás kultúrséta 
regisztrációhoz kötött és 
részvételi díjas (telefon: 
+36-30/501-2822, e-mail: 
szegedalsovarosi.tajhaz@
gmail.com).

SZIN
Helyszín: Partfürdő

Időpont: augusztus 28–31.

COLIN MARK ANDREWS 
BRIT ORGONAMŰVÉSZ 
KONCERTJE
Helyszín: új zsinagóga
Időpont: augusztus 28., 
szerda, 19 óra

BAKTÓI ÉS FODORKERTI 
NYÁRBÚCSÚZTATÓ CSA-
LÁDI NAP
Helyszín: Tölgyes és Murányi 
utca találkozásánál lévő ját-
szótér



2024. AUGUSZTUS 26., HÉTFŐVÉLEMÉNY 9

Elfeledett dalaink

Z
ajlanak énekes fesztiválok, írnak a régi emlékekről 
az újságok, de az 1930-as, 40-es évek dalai szinte 
feledésbe mennek. Szeretnék megemlékezni róluk 
két dallal, amik nem csak a szerelemről, de a vele 

kapcsolatos, szívhez szóló lelki dolgokról szólnak. Szüleim 
mindig daloltak munkájuk közben. Apukám bognárműhelyé-
ben a gyalupadnál, Anyukám házimunkája mellett gyönyö-
rű hangján énekelte a magyar nótákat, sürgette a holnapot. 
Egyházi ünnepeken zsoltárokkal áldottuk a Mindenhatót har-
monikálva, nem a fenyőfát ünnepeltük pénztárcát szaggató 
ajándékokkal, eszem-iszommal.

Szeretnék az olvasókkal megismertetni két dalt, amit 
sokszor hallottam szüleimtől. Akkoriban jóban-rosszban egy 
fedél alatt élt a család egymásba kapaszkodva. A velem egy-
korúak, a kilencvenévesek ismerhetik ezeket.

„Kínálgattam mindenkinek, az én bolond szívemet. Egy 
legény elfogadta s százszor mondta, hogy szeret. Megunta, 
a sárba dobta, kettőt rá is taposott. A bolond szív még ak-
kor is csak őérte dobogott. Öreganyó jött az úton, haja fehér, 
mint a hó, felvette a vérző szívet, ne szenvedj, te kis bohó. 
Gyógyító írt tett a sebre, hová patkószeg hatolt, Édesanyám 
mennyországból földre szállott lelke volt.”

„Kicsiny fehér meszelt szoba, falon függő Mária-kép, az 
asztalnál a sarokban halvány fényű gyertya ég, az asztalnál 
lány és legény, a szemükben vágy és remény, szívükben a 
szerelem. Tulipános ládán ülnek, s tervezgetnek csöndesen. 
A kemence szögletében vén anyóka kuporog, olvasót tart a 
kezében, de az ajka nem mozog. Az ifjakat nézi-nézi, a múl-
takat felidézi, könny szökik a szemébe, azt csak a Jó Isten 
tudja, mi jutott az eszébe.”

Derkács Margit Lídia

Mindennapi kenyerünk

H
atvan-nyo lcvan 
évvel ezelőtt 
anyai nagyma-
mám – ha kenyér 

volt az asztalon – mindig 
megjegyezte, hogy az az Úr 
teste, úgy is bánjunk vele. 
Mielőtt a megkezdetlen ke-
nyeret felvágta, annak há-
tulján a felvágásra kész 
késsel egy keresztet rajzolt, 
és csak utána szelte fel. 
Mondanom se kell, hogy a 
földre potyogott morzsákat 
is felszedette velünk, gye-
rekekkel, oly nagy becsüle-
te volt a mindennapi bete-
vőnek.

Három-négy évvel ez-
előtt, a Covid-járvány kez-
detekor nem csupán az 
önjelölt virológusok száma 
ugrott meg látványosan, de 
néhány hét leforgása alatt 
tízmillió kovászos pék or-
szága is lettünk. De a len-
dület, amilyen gyorsan jött, 
olyan gyorsan el is múlt, 
mert néhány hét leforgá-
sa alatt jórészt feledésbe 
merültek a házi készítésű 

kenyerek. Persze korai volt 
felhagyni a mesterséggel! 
Az élelmiszerárak és sok 
más egyéb termék árának 
az emelkedését tekintve 
Európa élbolyához tarto-
zunk; a pékárukat illetően 
toronymagas az inflációnk. 
Az Eurostat adatai szerint 
csaknem hetven–száz szá-
zalékkal, a hazai felméré-
sek alapján mostanra több 
mint duplájára nőttek az 
árak. A tendencia egyér-
telmű volt, mert például az 
egy kilogrammos, átlagos 
fehér kenyér ára megsok-
szorozódott, még az ezer 
forintot is túlszárnyalta.

A feleségem egészségi 
állapota miatt rendszere-
sen, szinte csaknem min-
dennap jártam bevásárolni, 
hol a piacra, hol meg az 
üzletekbe, de amikor első 
alkalommal szembesültem 
az alapos áremelkedések-
kel, napokig nem tértem 
magamhoz. Mert ugye, a 
tizenegynéhány forintnál 
csaknem százszor több az 

ezer forint. Ha nem is ennyi-
vel, de csaknem így jártunk 
sok-sok élelmiszer (cukor, 
liszt, olaj, zöldségek stb., 
stb.) árával is. És érdekes 
módon ezek a magas árak 
még a mai napon is létez-
nek, sőt szaporodnak. 
Ilyet csinálni egy 
kormánynak, 
az már 
több a 
s o k n á l ! 
És akkor 
f e n n e n 
hirdetik, 
hogy a 
27 száza-
lékos infláció 
visszaesett egy 
számjegyűvé. Nem is 
csodálkozom, hogy az ár 
minőségi kompromisszum-
ra kényszeríti a fogyasztó-
kat.

Felfelé pedig határ a 
csillagos ég, hiszen egy-egy 
ízesített (áfonya, dió) kilós 
kenyér már 2000-2500 fo-
rintos árat kóstál.

Mit csináljon ilyenkor 

az ember? Sőt, mit tegyen 
egy átlagnyugdíjas? Tud-
va, hogy az ő lehetőségeik 
elég korlátozottak. Ha pe-
dig beteg lett a nyugdíjas, 
arról jobb nem beszélni. 
Azért annyit csak elmon-

dok, hogy a Covid alatt 
(miatt) idegsorva-

dást kaptam, 
kis híján ge-

rincműtét-
re kerül-
tem, ami 
n i n c s 
még vég-

leg kizár-
va, a későb-

bi fájdalmaim 
miatt lebénultam, 

de ma már bot nélkül is 
tudok járni, ha nem is tö-
kéletesen. Ahhoz már nem 
sok reményem van, hogy 
valaha is tökéletes lesz az 
egészségem. Na, szóval, 
tízezreket fizetek a nyugdí-
jamból, ami nem is több az 
átlagnyugdíjnál, gyógysze-
rekre.

Kutnyik Pál

Az élelmiszer- 
árak és sok más 

egyéb termék árának 
az emelkedését tekint-
ve Európa élbolyához 

tartozunk; a pékárukat 
illetően toronymagas 

az inflációnk.
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Sportmix

REMEKELT AZ MVM SZE-
GED. A Párizsban K2 500 
méteren olimpiai ezüst- 
érmes Nádas Bence két 
aranyérmet is gyűjtött a 
Szolnokon rendezett ka-
jak-kenu országos bajnok-
ság 500 méteres versenye-
in. A kajakos szegedi klub-
társaival szállt vízre: pá-
rosban Balogh Gergellyel, 
négyesben pedig Balogh 
mellett Keller Gergő Zoltán-
nal és a szintén olimpikon 
Kuli Istvánnal nyert. A há-
romnapos verseny végén 
az MVM Szeged végzett az 
éremtáblázat élén: az egye-
sület versenyzői kilenc ara-
nyat, négy ezüstöt és hét 
bronzot szereztek. A máso-
dik helyet az Újpesti Torna 
Egylet (6 arany, 15 ezüst, 6 
bronz), a harmadikat a Bu-
dapesti Honvéd (5 arany, 
3 ezüst, 3 bronz) szerezte 
meg. Az ob az olimpia mű-
során nem szereplő szá-
mokban válogató volt az 
üzbegisztáni világbajnok-
ságra, amelyen csak nem 
ötkarikás számokban ren-
deznek versenyeket.

SZABICS A BUNDESLI-
GÁBAN. A szegedi szár-
mazású Szabics Imre (a ké-
pen) lett a német labdarú-
gó-élvonalban szereplő FC 

Augsburg pályaedzője. A 
klub honlapjának beszá-
molója szerint a 43 éves 
magyar tréner Jess Thorup 
vezetőedző munkáját segíti 
majd, szerződése két idény-
re szól. A 36-szoros váloga-
tott Szabics 2007 és 2010 
között 58 mérkőzésen ki-
lenc gólt szerzett és kilenc 
gólpasszt adott augsbur-
gi színekben. Visszavonu-
lása után a magyar, majd 
az osztrák válogatott má- 
sodedzője, a Sturm Graz 
másodedzője, a Fehérvár 
FC vezetőedzője, illetve az 
FC Zürich másod-, majd ve-
zetőedzője volt.
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Edzésben a Szedeák, alakul a keret
Az SZTE-Szedeák élvonal-
beli férfi kosárlabdacsapa-
ta elkezdte a felkészülést 
a 2024–2025-ös szezonra. 
Az első tréningen ott volt 
a tavalyi keretből maradó 
kosarasok mellett a nyáron 
érkezett Cseh Botond és 
Anda Dávid is.

– Négy légióssal vágunk 
neki a szezonnak, zajlanak 
a tárgyalások a kiszemelt já-
tékosokkal – mondta a klub 
Facebook-oldalának Ker-
pel-Fronius Balázs, a Szede-
ák ügyvezetője.

– Nem sürget az idő, 
ne felejtsük el, hogy ta-

valy szeptember első heté-
ben egyeztünk meg Ryan  
Woolridge-dzsal, aki aztán a 
bajnokság legjobb játékosa 
lett. Úgy gondolom, a magyar 
keretünk ebben a szezonban 
is versenyképes lesz, büsz-
kék vagyunk arra, hogy Cseh 
Botond több lehetőség közül 
bennünket választott. Futós, 
gyors, agresszív csapatot ter-
vezünk, amelyhez keressük a 
még hiányzó láncszemeket, a 
fejleményekről folyamatosan 
tájékoztatjuk majd a szurko-
lóinkat – nyilatkozta.

A klubnál bejelentették 
az első légióst: DeAndre Da-
vis személyében amerikai 

játékossal erősödtek. A 201 
centiméter magas kosaras a 
2021–2022-es idényben a 
lengyel élvonalbeli Trefl So-
pot, a 2022–2023-as szezon-
ban a belga első osztályú Kan-
goeroes Mechelen játékosa 
volt, az előző idényben pedig 
a koszovói Peja együttesében 
szerepelt. A 29 éves erőcsa-
tár a legutóbbi állomáshelyén 
10,7 pontot, 5,1 lepattanót és 
1,8 gólpasszt átlagolt.

– Olyan játékost keres-
tünk, aki tud a palánknak 
háttal játszani, de távolról 
is veszélyes, és rendelkezik 
azzal az európai tapaszta-
lattal, amely a fiatal csapa-

tunkhoz szükséges. Több 
korábbi edzőjével beszél-

gettem telefonon, mindenki 
elismerően beszélt DeAndre 
játéktudásáról és emberi tu-
lajdonságairól – mondta az 
új légiósról Simándi Árpád 
vezetőedző.

Ami a programot illeti, az 
első edzőmeccsen a szerb 
első osztályban szereplő BKK 
Radnicskival játszanak az új-
szegedi sportcsarnokban, au-
gusztus 30-án. Ezen túl hazai 
környezetben szeptember 
11-én a DEAC-cal csapnak 
össze a felkészülés során, a 
többi találkozót idegenben 
vívják. A bajnokságot Zala-
egerszegen indítja a szegedi 
csapat szeptember 28-án.

Hamarosan  
rajtol a vb

Sz
eptember 8. és 
14. között Szege-
den rendezik a 
25. FAI Hőlégbal-

lon Világbajnokságot, amelyre 
31 országból érkeznek a sport-
ág legjobb pilótái. Nagy Sándor 
városfejlesztési alpolgármester 
a rendezvényt beharangozó saj-
tótájékoztatón elmondta, Sze-
ged turizmusa az elmúlt két év-
tizedben folyamatosan fejlődik, 
növekszik a városban eltöltött 
vendégéjszakák száma. A ten-
dencia fenntartásához szükség 
van arra, hogy a főszezonon kí-
vül is izgalmas, vonzó progra-
mok várják a Szegedre érke-
zőket, a hőlégballon-világbaj-
nokság is ilyen. Közvetlenül a 
versenyre mintegy ezer induló, 
családtag és versenybíró érke-
zik, de a korábbi Eb tapasztala-
tai azt mutatják, a város felett 
repülő hőlégballonok látványa a 
turisták számára is vonzó.

Knezevics Viktor, a verseny 
központjául szolgáló szegedi 
repülőteret üzemeltető Szegedi 
Közlekedési Társaság ügyveze-
tő igazgatója felidézte, a város 
a 2021-es Európa-bajnokságot 
követően nyerte el a vb rende-
zési jogát. A vb-n 31 ország 120 
csapata vesz részt, hozzájuk 12 
fiesztapilóta csatlakozik, akik 
célja a nézők szórakoztatása.

Báló Tamás, a szegedi 
repülőtér üzletágvezetője el-
mondta, a nézők már a szep-
tember 5-e és 7-e közötti 
edzésnapokon is láthatnak 
hőlégballonokat az égbolton, 
a futamokat pedig szeptember 
8. és 14. között közvetlenül 
napfelkelte után és naplemen-
te előtt rendezik.

Letették az esküt az augusz-
tus 28-án kezdődő és szep-
tember 8-ig tartó párizsi pa-
ralimpián versenyző magyar 
csapat tagjai – köztük több 
szegedi sportoló és edző.

A 
budapesti Eiffel 
Műhelyházban tar-
tott ünnepségen 
Schmidt Ádám spor-

tért felelős államtitkár hang-
súlyozta, már a paralimpiai 
kijutás is óriási eredmény, és 
a parasportban is egyre na-
gyobb a versengés, ezt jól mu-
tatja, hogy az első paralimpi-
án 23 ország sportolói vettek 
részt, most pedig több mint 
150 nemzet képviselői készü-
lődnek Párizsba.

– Parasportolóinknak 

nem pusztán a versenyeken 
kell kihívásokkal megküzdeni-
ük, de az életben is nehezített 
pályán teljesítenek. Minden-
nap tanúbizonyságot tesznek 
a sportemberi mellett az em-
beri tartásukról. Okkal tekint-
hetünk példaképként rájuk 
– fogalmazott Schmidt, sok si-
kert kívánva a versenyzőknek.

Hozzátette: hála és köszö-
net jár a sportolókat kísérő 
szakembereknek, egyesüle-
teknek, a szövetségeknek, a 
Magyar Paralimpiai Bizottság-
nak, a családtagoknak, a ba-
rátoknak is.

Párizsban 39 magyar 13 
sportágban, 68 számban 
küzd a minél jobb helyezé-
sekért. A sportolók között 
Szegedet Boldizsár Dalma, 

Suba Róbert és Varga Katalin 
kajak-kenuban, Major Endre 
asztaliteniszben, Biacsi Ber-
nadett és Biacsi Ilona atlétiká-
ban, Rescsik Csaba sportlövé-
szetben, míg Mocsári Bence 
triatlonban képviseli.

Szabó László, a paralimpi-
ai bizottság elnöke elismeré-
sét fejezte ki a magyar olim-
piai csapatnak, és azt kívánta 
a paralimpikonoknak, hogy 
minden váljon valóra abból, 
amire fogadalmat tesznek. 

A csapat tagjaihoz fordul-
va Szabó azt mondta: „Legye-
tek olyan büszkék arra, amik 
vagytok, és arra, amit tesztek, 
mint amilyen büszkék mi va-
gyunk rátok! Együtt, erőseb-
ben, mint valaha!”

Az eskütételnél a sporto-

lók részéről a hetedik para-
limpiájára készülő Krajnyák 
Zsuzsanna, tizenkétszeres 
paralimpiai érmes vívó és 
az újonc Rescsik Csaba, Eu-
rópa-bajnoki ezüstérmes 
sportlövő, a trénerek képvi-
seletében a szegedi Karnok 
Marcell para kajak-kenu edző, 
a hivatalos személyek nevé-
ben pedig Karakas Hedvig, 
a Látássérültek Nemzetközi 
Sportszövetségének sportbi-
zottsági tagja mondta az eskü 
szövegét. A versenyzők, edzők 
és kísérők ígéretet tettek arra, 
hogy sportszerűen küzdenek, 
tisztességgel képviselik a pa-
ralimpiai közösséget, segítik 
csapattársaikat, és példamu-
tatóan képviselik hazájukat, 
Magyarországot.

Ismét szegedieknek szurkolhatunk
Augusztus 28-án kezdődik a párizsi paralimpia

DeAndre Davis a szege-
dieket választotta. Fotó: 
szte-szedeak.hu

Hajrá, magyarok! Fotó: MTI
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SZEGEDEN KÖTÖTTEK HÁZASSÁ-
GOT augusztus 9-én: Simpf Dániel és 
Hajnal Andrea Márta; augusztus 10-
én: Kertész Gábor és Born Boglárka 
Anna, Farkas Attila és Pócos Vanda 

Marietta, Uhrin Attila és Somogyi 
Dóra, Koltai Miklós és Petrovics 
Rozália Terézia, Krajkó Tamás Jó-

zsef és Sipos Beáta Gabriella, Nagy Ri-
chárd és Dóbé Anna, Mészáros János 
és Schmalzl Judit.

GRATULÁLUNK!

Időjárás-előrejelzés Szegedre:
enyhül a kánikula

Augusztus
26.

hétfő  

Augusztus
27.

kedd

Augusztus 
28.

szerda

Augusztus 
29. 

csütörtök

Augusztus  
30. 

péntek  

Augusztus 
31. 

szombat 

Szeptember 
1. 

vasárnap

Hidegfront 
zivatarral

33/19
Izsó,

Natália

Zápor

31/18
Gáspár,
Gazsó

Közepesen 
felhős

31/18  
Ágoston,
Mózes

Közepesen 
felhős

32/19
Beatrix,

Erna

Közepesen 
felhős

33/18
Rózsa,
Félix

Közepesen 
felhős

33/18
Erika,
Bella

Gyengén 
felhős

33/18
Egyed,
Egon
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Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni a Fekete ház Romani Design Fashion Art című kiállítására? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, 
valamint a nevét és elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtő-
ládába! Beküldési határidő: augusztus 29. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük. 
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: Kis vízállásos helyek a szegedi népnyelvben a tankák vagy csöpörkék. A nyertes: Forrainé Szűcs Magdolna. Gratulálunk! 

Anyakönyvi hírek
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